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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 18419-23 22/13966 

Seniorrådsmøde 30.01.2023 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 13.00 

Mødelokale: B205 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Fjellerad, Anne 

Spangtoft, Annette Johansen, Elisabeth Abel, Merethe Hansen 

Ordstyrer:  Anne Fjellerad 

Afbud:  Elisabeth 

Øvrige deltagere: Konst. centerchef Bodil Harboe (9.30-10.30) 

Gæster:  - 

Referent:  Helle Petersen  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Dagsorden blev godkendt 

 

2. Godkendelse af referat af møde 09.01.2023 (fast punkt) 

Referat blev godkendt 

 

3. Valg af ordstyrer til mødet 27. februar 2023 (fast punkt) 

Anne S. blev valgt 

 

4. Spørgsmål til Bodil (fast punkt) 

a) Kan vi få en rundvisning på det nye rådhus? 

Bruger en del af næste Seniorrådsmøde på en rundvisning på relevante områ-

der.  

b) Hvor skal vi parkere, når vi holder møde på det nye rådhus? 

Ved City2 (2 timer). Evt. adgang til lukket p-område ved møder over 2 timer? 

Evt. registreret nummerplade? 

 

c) Kan vi få udleveret en brik til det nye rådhus, så vi selv kan åbne mødelokaler 

m.m.? 

Kultur- og Fritidscentret ser på muligheder for adgang for borgere der gør ofte 

brug af mødelokaler. 

Der er ikke brug for brik til stuen og 1. sal i åbningstiden. Efter åbningstider 

kommer et bookingsystem hos Kultur- og Fritidscentret som i Kulturcentrene. 

 

d) Deadlines Senior Nyt 

Udgivelsesuger: ugerne 11, 22, 36, 49  

 

e) Fremtiden for Pensionisternes Hus 

På mødet den 10/2 kl. 13.00 på Espens Vænge med brugerbestyrelsen for Pen-

sionisternes Hus, deltager det meste af Seniorrådet. Seniorrådet sætter fokus 

på hvad de vil have med til mødet.  

Der var en drøftelse af indholdet i prioriteringsbidraget i forhold til Pensioni-

sternes Hus og inddragelse af Seniorrådets kontor samt om Seniorrådets til-

skud er sat ud fra at Seniorrådet har eget kontor i Pensionisternes Hus. Der 

skal kigges på vedtægterne. 

 

Seniorrådet snakker om muligheder for kontor andre steder i kommunen samt 

andre muligheder inden mødet den 10/2. 

 

  

 Referat 
 

 SUOC - Team Administration 30.januar 2023 



 

 

Punktet omkring kontor til Seniorrådet på Seniorrådsmødet 27/2. 

 

 

 

f) Daglige lederes deltagelse i BPR, jf. referat fra 9.1.23, pkt. 7d 

Plejehjemmene er ved at drøfte hvordan det kan lade sig gøre 

 

g) I hvilken udstrækning anvender man principperne for leve-bo miljø konceptet i 

hjemliggørelse af plejehjemmene? 

Man anvender ikke leve-bo miljø koncept som sådan, men der foregår mange 

ting på afdelingerne. Det er forskelligt fra sted til sted.  

 

h) Hvordan går det med overførsel af ubrugte midler i 2022 til næste års budget? 

De bliver overført.  

 

i) Hvad er visitationskriterierne til ældreboliger her i kommunen? Hvor står de 

beskrevet? 

Efter Domeas mening er kriterierne strammere end i HTK end i andre kommu-

ner – Bodil kommenterede at kriterierne er politisk bestemt. 

 

Domea mener også at krav til boligen er strammere end andre kommuner. Bli-

ver indrettet næsten som en plejebolig.  

Bodil svarede, at man arbejder ud fra at borgerne med tiden bliver dårligere og 

får behov for hjælp. 

Seniorrådet undrede sig over at der ikke er hæve-sænke funktion i køkkenet i 

nye boliger. Boligerne er forberedt til det, men hæve-sænkefunktion installeres 

kun efter behov hos den enkelte borger. Hæve-sænkefunktionen skal søges 

om et hjælpemiddel. 

 

Søg under ældre og handicapvenlige boliger på htk.dk samt i kvalitetsstandar-

derne.  

 

https://www.htk.dk/Omsorg-og-stoette/Hjemmepleje-og-hjaelpemidler/Boli-

ger-til-aeldre-og-handicappede 

 

https://www.htk.dk/Omsorg-og-stoette/Hjemmepleje-og-hjaelpemidler/Kvali-

tetsstandarder 

 

j) Vi hører meget om brandfarlige plejehjem. Hvor kan vi læse brandtilsynsrap-

porterne for kommunens 5 plejehjem? 

Rapporterne lægges ikke ud offentligt, men de sendes til Seniorrådet til orien-

tering efter dette møde. Seniorrådet kan også få orientering på BPR-møderne. 

 

k) Hans-Henrik har modtaget nogle konkrete klager over manglende medicinsk 

behandling hos en beboer på et plejehjem. Hvem henviser vi til? 

Henvis borger/pårørende til at bringe klager/udfordringer videre til den daglige 

leder og plejehjemslederen først. Hvis det ikke ændrer noget, skrives til cen-

terchefen. 

Seniorrådet skal sørge for at have borgerens samtykke hvis de selv bringer sa-

ger videre til daglig leder eller plejecenterleder. 

 

l) Klippekort i hjemmeplejen i HTK? Nej, det er afskaffet 

Man bliver visiteret til en pakke – vælge det der er mest brug for. 

 

m) Hjælp til at få vasketøj ud af maskinen?  

Blev drøftet og borgerne henvises til at kontakte den daglige ledere først, og 

hvis det ikke ændrer noget, kontaktes centerchefen. 

 

5. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Bodil 

a. Hvilke sager er i støbeskeen i den nærmeste fremtid (fast punkt) 

b. Deltagelse af Seniorråd om Fællesskabshus 10/2 

https://www.htk.dk/Omsorg-og-stoette/Hjemmepleje-og-hjaelpemidler/Boliger-til-aeldre-og-handicappede
https://www.htk.dk/Omsorg-og-stoette/Hjemmepleje-og-hjaelpemidler/Boliger-til-aeldre-og-handicappede
https://www.htk.dk/Omsorg-og-stoette/Hjemmepleje-og-hjaelpemidler/Kvalitetsstandarder
https://www.htk.dk/Omsorg-og-stoette/Hjemmepleje-og-hjaelpemidler/Kvalitetsstandarder


 

 

 

6. Politiske Sager (fast punkt) 

a. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 1. februar 2023 (Steen og Hans Hen-

rik): 

 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Referat Seniorrådsmøde 28.11.2022 

M – Henriksdal Plejehjem – Tilsynsrapport 2022 – ligger i top. Der er arbejdet me-

get med dokumentation. senior- superbruger mødes på tværs. Der er potentiale 

for at bruge de gode erfaringer fra Henriksdal på de andre plejehjem, bl.a. ved Se-

nior- og superbrugere. Der arbejdes også på at få medicinvogne på de andre ple-

jehjem. 

M – Vurdering af partiforslag fra B om etablering af Sociolance-ordning i Høje-Taa-

strup Kommune 

M – Forslag fra B om Sociolance til Høje-Taastrup og omegn 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

3A – Dialog om hjemlighed på plejehjem 

Starter med de ting der kan gøres noget ved her og nu. 

Man arbejder med at få flere frivillige til at skabe aktiviteter – men er vanskeligt 

efter corona. 

Unge på plejehjem – elever på skoler og samarbejde med SOSU-H – kan muligvis 

skabe unge frivillige og flere i SOSU-uddannelse 

 

Seniorrådet savnede struktur og en tidsplan for arbejdet. Vil snakke med politi-

kerne om det. 

Bodil foreslog at det blev taget op i de enkelte BRP, da hvert sted er forskelligt. 

Der er tale om en løbende proces der ikke stopper.  

Seniorrådet kan også sætte noget i gang. 

 

Seniorrådet udarbejder høringssvar 

 

 

7. Andre politiske sager (De ansvarlige redegør kort for, hvad der pt. behandles i ud-

valgene, så vi kan reagere på passende vis) 

a. Socialudvalget: Elisabeth og Hans-Henrik – Forslag om at Seniorboliger på Born-

holms Allé udlejes som almen lejeboliger, da de ikke kan lejes ud som Seniorboli-

ger. OK med Seniorrådet, men Seniorrådet undrer sig over at der ikke er reklame-

ret for Seniorboligerne. Seniorrådet overvejer et samarbejde med Domea omkring 

reklame i Senior Nyt, samt eventuelt et samarbejde med Ældre Sagen omkring re-

klame for seniorboliger. Seniorrådets formandskab starter med at kontakte Social-

udvalget med diverse spørgsmål, bl.a. om annoncering. 

b. Arbejdsmarkedsudvalget: Annette og Anne F. - intet 

c. Fritids- og kulturudvalget: Anne F. – intet  

d. Plan og Miljø: Merethe og Anne S. - intet 

e. Teknikudvalget: Anne S. – intet 

 

 

8. Meddelelser fra formanden (fast punkt)  

a) Tilbud fra demensven (se vedhæftede bilag)   

Alzheimerforeningen står for tilbuddet 

 

b) Hans-Henrik og Steen har møde med Handicaprådet og Udsatterådet 24.1 

Udsatterådet er interesseret i et samarbejde. 

Formandskabet tager kontakt til Handicaprådet vedr. rundvisning i Handicap-

huset 

 

c) Regionsældrerådet inviterer til møde den 3. februar om ensomhed v/direktør i 

EGV, Kristine Svane 

Steen deltager 

 

d) Frivillighedsdagen har planlægningsmøde 28/2. H-H deltager. 

Frivillighedsdagen er 3/6-23 



 

 

Steen sender ud omkring tid og sted til mødet 28/2 

 

e) Politikere savner Seniorrådets referater i First Agenda. Punkt til næste møde. 

 

9. Budget 2023 og regnskab 2022v/Merethe (fast punkt)  

Herunder hvem er tilmeldt hvilke konferencer 

Ikke modtaget opgørelser, så samme overblik som på seneste møde. 

 

 

10.  Virksomhedsplan og årshjul. (Proces for virksomhedsplan og årshjulet vedhæftet) 

 

Seniorrådet drøftede processen for virksomhedsplanen og årshjulet 

 

Temaer: 

• Hjemlighed (Hans-Henrik, Merethe, Annette, Anne S.) 

• Kvalitetssikring i plejen, kvalitetsstandarder (Hans-Henrik, Steen, Anne S.) 

• Ensomhed / livskvalitet (Anne F.) 

▪ Udvidelse af åbningstider i kulturhusene 

• Hospice / vågekoner 

• Borgermøder  

• Sundhedsklynger / politik (Steen) 

• Boliger – bedre og billigere 

 

Elisabeth vælger tema efterfølgende. De enkelte deltagere i temaerne aftalte møde-

tidspunkt, så der kan fremlægges noget på næste Seniorrådsmøde. 

 

Formøder fredagen før Seniorrådsmøder genindføres. 

 

a) Nedsættelse af Task-force gruppe til etablering af borgermøder 

 

Anne F. har etableret et samarbejde med Georg Julin. 

 

Hans-Henrik, Steen og Elisabeth starter Task-force gruppen op. 

 

11. Forslag til besøg på plejehjem i Solrød, som fungerer efter leve-bomiljø kon-

ceptet. Børge Mogensen er formidler (se vedhæftede) 

Går ind under temaet Hjemlighed i punkt 10. 

 

12. Orientering fra interne arbejdsgrupper (fast punkt) 

• PR-gruppe: (Anne F., Hans-Henrik, Steen) – koordinere deadlines til SeniorNyt 

 

13. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

• Kostrådet: (Anne S. og Annette) – møde i februar  

• Omsorgsprisen: (Steen) – lagt sammen med OK-klubberne næste år. 

• Brugerrådet Pensionisternes hus: (Hans-Henrik- ændres til Annette) – ikke noget 

nyt 

• Regionsældrerådet – møde på fredag 

 

• BPR Baldersbo: (Merethe) – møde i december. Til næste møde – aktiviteter for af-

lastning? 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik) – næste møde 14/2 

• BPR Henriksdal: (Annette) pt. Hans- Henrik – næste møde 1/3  

• BPR Sengeløse: (Anne S.) – inte nyt 

• BPR Torstorp: (Elisabeth) – intet nyt 

 

14.  Årshjul for møder (fast punkt) 

Steen har udsendt oversigt. Navnet ændres til Aktivitetskalender 

 

15. Høringssvar (fast punkt) 

• 3A - Hjemlighed  

 



 

 

16.  Eventuelt (fast punkt) 

• Printer i Pensionisternes hus er fjernet.  

 

17. Punkter til 27/2: 

• Rundvisning på nyt rådhus 

• Seniorrådets fremtidige kontor 

• Seniorrådets referater i First Agenda? (politikerne efterspørger) 

 

18. Punkter til et senere Seniorrådsmøde 

• Tilpasning af vedtægter, herunder ændring af antallet i FU og vederlag 

• Mødes med Hjemmeplejeleder Vibeke Brandhof i det nye hjemmeplejehus i april. 

Anne S. tager kontakt. 

• Invitere pårørendekonsulent Inger Schrøder til et Seniorrådsmøde omkring huske-

liste til beboere før man flytter på plejehjem, NemID m.m. Helle kontakter og 

booker Inger.  

 

 

  
 


